
Rychlý a spolehlivý dodavatel?

Výhodné cenya specialista
na chytré technologie s nejširší
škálou produktů a doplňkových
služeb?

Stačí pípnout

Více se dozvíte
na smarty.cz/firmy
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Vybavení domácnosti

Hobby - poptávka
• Koupím staré použité vzdu-
chovky a vzduchové pistole,
pažby i náhradní díly Slavia,
ČZ Zbrojovka a jiné.
Tel. 608221020273787

Starožitnosti

• STAROŽITNÍK koupí: obrazy,
grafiku, knihy, hodinky, šper-
ky, mince a bankovky, sklo,
porcelán, sochy,. Děkuji Dyn.
Tel. 702401621273806

• Koupímobrazy českých a za-
hraničních malířů - krajinky,
portréty atd. a jiné starožitnos-
ti. Kontakt:
e-mail: manvel4@seznam.cz,
tel. 721235964 274043

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 274246

Výměny
• Zajistíme VÝMĚNU vaší ne-
movitosti, rozdíl ceny doplatí-
me, vybrat si můžete i z našich
nemovitostí, které vlastníme.
774335509.267741

Nemovitosti - poptávka

• Koupím byt nebo dům v Pra-
ze, zaplatím požadovanou
cenu a nechám bydlet nebo
dožít. Vše na dohodě
777603019.267699

• IHNED VYKOUPÍME Váš byt,
rodinný dům, činž. dům, poze-
mek. Hotovost do 3 dnů. Vyře-
šíme cokoli – privatizaci, práv-
ní vadu, dluhy, exekuce.
800662222.267808

• Koupím několik starších
bytů na investici. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Byt si
sám vyklidím a zrekonstruuji.
Děkuji za nabídky, Grygar
739641969273644

Nemovitosti - nabídka

Byty - poptávka

• Koupím několik starších
bytů na investici. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Byt si
sám vyklidím a zrekonstruuji.
Děkuji za nabídky, Grygar
739641969273613

• Dobře zaplatím za BYT,
dům. Nabízím možnost dožití
seniorů. Případné dluhy uhra-
dím, záloha. Slušné jednání,
právní servis. Děkuji J. Jurdová
725805115274291

Práce - nabídka
• Hledáme dělnice a šičky do
výroby autodoplňků. Oficiální
a legální zaměstnání na plný
úvazek na trvalo. Lokace Pra-
ha 9. 150 - 160 Kč/hod. mik-
ra.cz, jiri.hlavac@mikra.cz,
+420774313530. Podívejte se
na náš web a přijďte se podí-
vat, co budete dělat.273773

• Hledámexpedienta - rozvoz-
ce masa, Praha, plat 1x týdně
+ bonusy. Tel. 602654613 274276

• Vyšší odborná škola zdravot-
nická a Střední zdravotnická
škola, Alšovo nábřeží 6, Praha
1 přijme kvalifikovaného učite-
le Českého jazyka. Pracovní
smlouva, úvazek celý nebo čás-
tečný. Nástup 01.09.2023. CV
zasílejte na
pohlova@szspraha1.cz273879

• Městská část Praha 6 - Úřad
městské části nabízí výkon prá-
ce INVESTIČNÍHO REFERENTA.
Bližší informace jsou zveřejně-
ny na www.praha6.cz v rubri-
ce Volná pracovní místa. Lhů-
ta pro doručení písemných re-
akcí: 21.08.2023 v podatelně
Úřadu městské části Praha 6.
Kontakt: Mgr. Kos, MBA,
tel. 220 189 600.274013

• POKLADNÍ I BEZ BRAXE - bri-
gáda 150-178 Kč/hod - zaškole-
ní samozřejmostí, online apli-
kace, denní zálohy.
Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz274088

• 185,90 Kč/hod za NOČNÍ VY-
BALOVÁNÍ zboží, online rezer-
vace směn, zálohy, prodejny v
Praze a okolí.
Více na tel: 222534534274107

• Pultový prodej lahůdek/do-
pek pečiva i BEZ PRAXE.
176,60 Kč/hod, směny dle Va-
šich možností s nástupem
ihned. Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz274126

• PŘIVÝDĚLEK pro KAŽDÉHO -
denní doplňování zboží za
150-169 Kč/hod. Práce v týdnu
nebo o víkendu, zálohy den-
ně, nástup ihned.
Tel: 222534534 274145

• Chcete 200 Kč/hod? Jste in-
validní důchodce? Pojďte k
nám uklízet kanceláře v Praze.
Volejte 774510686. 274165

• Přijmeme invalidní důchod-
ce na roznos letáků, 200
Kč/hod +motivační složka. Vo-
lejte774510686 274173

• Recepční v kancelářské bu-
dově na Praze 1. Požadujeme:
příjemné a kultivované vystu-
pování na úrovni, aktivita bě-
hem směny. Příjemný vzhled,
zodpovědnost, spolehlivost.
Preferujeme aktivní ženu v dů-
chodovém věku. Práce na
DPP: Volejte: 607689333274204

• Restaurace v centru Prahy
přijme pomocnou sílu do ku-
chyně. Úklid a mytí nádobí.
Prac doba krátký/dlouhý tý-
den. Nástup možný ihned.
776330026274287

• Pracovník ostrahy a úklid
parkoviště
Praha Řepy, Letňany, Ládví .
Místo je pouze proOZP, ID. Ná-
stup ihned !
Volejte 777 453 737274313

• Hanzel Security hledá stráž-
né pro administrativní budovy
a bytové domy po celé Praze.
Mzda od 100 – 150 Kč/hod.,
dle náročnosti objektu a po-
třebných znalostí. Požaduje-
me min. základní znalosti na
PC, čistý RT, zdravotní způsobi-
lost a reprezentativní vystupo-
vání. Pro více info. volejte
774722557.274327

• Hledáme nové kolegy na po-
zici OSTRAHA OBJEKTU v Pra-
ze. Máme místo pro OZP. Ne-
náročná práce. Požadujeme
spolehlivost a čistý TR. Nabízí-
me práci na HPP, zálohu na
mzdu, finanční bonusy. Volej-
te p. Svitáka - t.č.: 604889979 274339

• ZŠ Pražačka v Praze 3 přijme
učitele/ky AJ, Ch, IT, HV, asis-
tent. pedagoga a vychovatel-
ku ŠD. Kontakt:
m a r a d@ z s p r a z a c k a . c z ,
222587690274343

• Máte ráda děti? Do soukro-
mé ZŠ ve Kbelích hledáme no-
vou kolegyni - asistentku ne-
jen pro pomoc s úklidem. Zkrá-
cený úvazek. Volejte
725947074274460

• Hledáme obchodníky na
prodej tech. novinky - pískové-
ho úložiště energie, 120.000
Kčměs. Řidič. průkaz nutný. Ži-
votopis na
povolny@wattplus.cz274466

• Přijmeme spolehlivou babič-
ku na obsluhu toalet - Praha 6,
stanice metra "A". Vhodné
pro důchodkyně, tel.
777065670.274479

Školy - nabídka

Knihy a časopisy

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen, ga-
ráží, vše do r. 1990, t.:
734843403273975

KNIHY!
Koupím
knihy
novější
i starší +
starožitný
a retro
nábytek
do stylové
čítárny

- křesla, židle,
stolky, lampy,

obrazy,
knihovny aj.

T. 603 478873

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

MATURITU v SOŠP PROFIT!
Od září ve DVOULETÉM dálkovém

nástavbovém studiu (škola P-3, 1x za měsíc).

Tel.: 222 516 437, 739 592 875
www.skola-profit.cz

Přijedeme rádi kamkoliv
v Čechách i na Moravě.

Návštěvy u Nás až po tel. domluvě.
Likvidujeme též celé pozůstalosti.

Tel.: 602 229 348
sberatelskykabinet@post.cz

SBĚRATELSKÝ KABINET
Michelská 12A, Praha 4, Michle

VYKOUPÍ IHNED ZA HOTOVÉ
odznaky, známky a staré pohledni-
ce, staré gramofon. desky, veškeré staré
mince, kapesní, náramkové hodinky,
i nejdoucí, všech značek (i PRIM), sta-
rou bižuterii, český granát, nábytek do
r. 1975. Šavle, bodáky a uniformy, rádia
a tranzistory, vánoční ozdoby, formič-
ky na vánoční cukroví, betlémy, hous-
le a hudební nástroje. Kufry, textilie,
veškeré nádobí, šicí a psací stroje, ob-
razy a gra a, lampy a lustry, hmoždíře,
žehličky, konvice, lavory a umyvadla,
sklo a porcelán, paroží, fotoaparáty,
staré nářadí, malířské válečky, příbory,
kabelky, kufry a staré uhláky. Staré
rybářské potřeby (pruty, navijáky,
podběráky,). Papírové peníze – v pod-
statě vše co přijde pod ruku. Bereme
opravdu téměř vše.

Až1 000 000 Kč
za STAROŽITNOSTI
Obrazy, nábytek,
hodiny, hodinky,

Šperky (zlaté. granát.
briliant.). Mince

(zlaté, stříbrné) Sklo,
porcelán, bronz

Stříbro, šavle, housle
a jiné zajímavosti
I celá pozůstalost.

PORADÍM
tel.: 603 505 686

BYT/ DŮM POPTÁVKA
s přítelkyní hledáme ke koupi byt

a rodinný dům v Lounech, případně
v dojezdové vzdálenosti do Loun.

V jakémkoli stavu.
Děkujeme za případnou nabídku.

Tel: 731 117 381

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu/chalupu nebo
stavební pozemek na horách,

či v dojezdové vzdálenosti do hor.
Krkonoše, Krušné, Orlické, Jizerky,

Šumava. Může být i Vysočina.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel.: 773 117 381

Volejte ihned
nejnižší ceny

Prodej, montáž a servis žaluzií a rolet

žaluzie
rolety
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777 038 001

úspora energií
sítě proti hmyzu

www.gato.cz
774 301 409

skayocapital.cz

Vykoupíme váš podíl
za víc, než myslíte.
Nepotřebujete
souhlas spolumajitelů.

Se spolumajiteli
není řeč?

OSTRAHA
OBJEKTŮ
V PRAZE!

Mzda až 180 Kč/h.
Práce pro muže i ženy.

800 111 112

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178



Prošli jsme Zoo Dvorec a Český Krumlov, čtěte tipy na parádní rodinné výlety.
Najdete kus Afriky v Česku, v Krumlově zase kurzy tvoření pro děti a galerie. STRANY 12 a 13

inzerce
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OD STUDIA, KTERÉ PRO VÁS NATOČILO MÉĎUOD STUDIA, KTERÉ PRO VÁS NATOCOD STUDIA, KTERÉ PRO VÁS NATOCOD STUDIA, KTERÉ PRO VÁS NATOCOD STUDIA, KTERÉ PRO VÁS NATOCOD STUDIA, KTERÉ PRO VÁS NATOC

V KINECH OD 17. SRPNA

Nakrmit hrocha a vytisknout
linoryt. Jižní Čechy lákají

středa 16. srpna 2023 / č. 150 PRAHA denikmetro
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NOVÉ KURZY

7.
2023

18:00 ZaČÁTEČNÍCI
19:15 MÍRNĚ POKROČILÝ & POKROČILÝ

8 TÝDNŮ

JACINTO TECAWith

JJAACCIINNTTOO TTEECCAA EEVVEENNTTSS

Jacintotecaev ents@gma il.com

Kizomba tanec, který hýbe světem.

Přijď s námi rozvlnit boky v rytmu Kizomby,
pocházející z angoly.

+420 777 063 631

účast v páru není podmínkou.

KAŽDÝ ČTVRTEK

Pokud nepřekáží
chodcům, lze
s petičním stánkem
kempovat klidně
i na Václaváku.

Velkou diskuzi a rozruch
vzbudila aktivita protestují-
cích před Úřadem vlády. Na
protějším chodníku již něko-
lik měsíců funguje tábořiště.
S petičními stánky tam ještě
byl karavan. Ten tu mohl
v klidu stát až do doby, kdy se
ozvaly místní úřady.

Petice za psí blechy? S karava-
nemklidně na Václaváku
Podle radního pro dopravu
Prahy 1 Vojtěcha Ryvoly se
stejně jako v tomto případě
jedná o zneužití petičního zá-
kona. „Bohužel tento zákon
nadřazuje petiční místo nad
jakoukoliv značku. Nesmí
pouze bránit provozu. Shrnu

to – jedná se o klasické zne-
užití petičního zákona. Poří-
dím si autocar, umístím ho
doprostřed Václavského ná-
městí, polepím peticí za zá-
chranu blechy psí a můžu
bydlet vesele roky. Je to mé
ústavní právo!“ říká pro de-
ník Metro Ryvola.
Podle něj první městská

část dostala v pondělí infor-
maci od pražského magistrá-
tu, že místem, kde několik
měsíců bivakují odpůrci vlá-
dy, je chodník, proto musel
karavan zmizet. A to by se
mělo týkat i samotných stán-
ků. „Poblíž jsou tři státně dů-

ležité prostory: Kramářova
vila, Strakova akademie
a kryt vlády, a kdyby někdo
zministerstva vnitra našel od-
vahu prohlásit, že se jedná
o ohrožení státních budov,
stánek už by měl být dávno
pryč,“ tvrdí Ryvola s tím, že
se nyní čeká na rozhodnutí
ochranné služby vládních bu-
dov a Policie ČR.

Kempnemůže rozehnat
skupina těžkooděnců
Deník Metro se na kempová-
ní před Úřadem vlády ve sta-
nech a dříve také v karavanu
zeptal i Policie ČR. „Opakova-
ně již několik týdnů říkáme,
že Policie ČR se aktivně snaží
v rámci svých kompetencí
tuto záležitost řešit, nicméně
česká legislativa neumožňuje
nic jiného než zadokumen-
tovat protiprávní jednání
a oznámit jej správnímu orgá-
nu, který následně koná.
Těchto oznámení jsme zaslali
několik desítek a skutečně ne-

máme pravomoc jinak tuto
problematiku řešit. Předsta-
va, že na místo přijede skupi-
na těžkooděnců a rozežene
všechny, je velmi vzdálená
realitě demokratického státu
a instituce,“ popsal deníku
Metromluvčí Policejního pre-
zidia ČR Ondřej Moravčík.

Recese. Petiční karavany
s výhledy naměsto
Na zneužívání benevolentní-
ho petičního zákona upozor-
nil také internetový magazín
@OMGzine. Jeho redakce se
rozhodla, že si pořídí deset
obytných vozů, nechá je umís-
tit na různá místa s výhledy
na Prahu – třeba na Hradčan-
ské náměstí nebo Petřín. Ne-
chají je polepit nápisem „Pe-
tiční stánek“, hodí auta na
špalky, vybaví je pergolami
a začnou je krátkodobě prona-
jímat. „Případné konflikty
s Policií ČR okamžitě řeší mi-
nistr vnitra“ píše magazín ve
svém inzerátu. MAP

Kemp á la Petiční stánek METRO

Recese. Karavan s nápisem „Petiční stánek“
k pronájmu. TWITTER @OMGzine

inzerce

Ministerstvo vnitra vydalo
pro obce a města Manuál
k zákonu a právu shromaž-
ďovacímu.

• Petiční archy mohou být
vystaveny na místech pří-
stupných veřejnosti.
K tomu skutečně není tře-
ba povolení žádného or-
gánu veřejné moci. Při
sběru podpisů nesmí dojít
k omezení provozu moto-
rových a jiných vozidel
a k rušení veřejného pro-
stranství a k rušení veřej-
ného pořádku.

• Osoby pověřené sběrem
podpisů nejsou auto-
maticky nepostižitelné
ve vztahu k dalším práv-
ním předpisům.

• Táboření, pohazování
odpadků, případně
požívání alkoholu nebo
drog, nelze označit za
něco, co je v souladu
s veřejným pořádkem.
V souvislosti se sběrem
podpisů lze považovat za
přiměřené umístnění stol-
ku s přístřeškem.

• Výkon práva shromažďo-
vacího se nevztahuje na
stanování a nocování,
rovněž se nevztahuje
na zabrání veřejného
prostranství například
zvukovou aparaturou.

Karavan na petičním
místě? Klidně kdekoliv

PETIČNÍ MÍSTO
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Seznam všech prodejen nawww.albert.cz
*Nejvýhodnější cena na trhu za posledních 30 dní. Akce platí v prodejnách Albert od 16.8. do 22.8.2023
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách. Albert Trvanlivé mléko, 1,5%, 1 l
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Albert Trvanlivé mléko
▼ 11,90 Kč (-8 %)*

inzerce

Holešovická tržnice ve spolu-
práci se startupem Leepa při-
nese v sobotu do areálu tržni-
ce akci Food & Vintage Mar-
ket ve Food Truck Pointu
uHaly 22. Akce nabídne boha-
tý program zahrnující naku-
pování výběrového second-
handového a upcycled obleče-
ní od více než 15 lokálních
značek. Dále se návštěvníci
mohou těšit na street food,
DJs nebo módní přehlídku.

Leepa je český startup sdru-
žující přes 30 nejlepších se-
condhandových a upcycled
značek a obchodů na jednom
místě a zároveň nabízí zákaz-
níkům nejjednodušší cestu,
jak poslat své milované oble-
čení zpět do oběhu. Na jejich
on-line platformě si tak zá-
kazník může nakoupit uni-
kátní fashion kousky. MET

V holešovické tržnici VP

Pražané se dočkají revitaliza-
ce Proseckého rybníka, rybní-
ka Bubec a také vodních prv-
ků na Letné. Rybníky budou
po obnově sloužit obyvate-
lům Prahy k rekreaci, fontá-
ny na Letné přivedou vodu
k oblíbenému místu setkává-
ní uMetronomu. „Jsou důleži-
tým krajinotvorným prv-
kem, jejich revitalizace a ob-
nova jsou důležité pro plnění
klimatického plánu a ochla-
zování místního klimatu.
Zde správně navazujeme na
to, co již bylo započato,“ při-
bližuje chystané změny před-
kladatelka návrhu a náměst-
kyně primátora hl. m. Prahy
pro oblast životního prostře-
dí a klimatického plánu Jana
Komrsková.
Rybník Bubec v Praze-Řepory-
jích se dočká zcela nového vy-
pouštěcího zařízení a bezpeč-
nostního přelivu, dále opravy
nábřežních zdí, které budou
nově obloženy kamenem,
a také zřízení přístupu
k vodě a sjezdu do rybníka.
Opraví se a zabezpečí v nepo-
slední řadě i podemleté bře-
hy. Kromě vybudování grilo-
viště je součástí revitalizace

také úprava Ořešského poto-
ka, který rybník napájí.
V rámci revitalizace Prosecké-
ho rybníka v Praze 9 se zpro-
vozní jeho odtok tak, aby se
celý rybník dal bez problémů
vypustit. Kromě zcela nové-

ho vypouštěcího zařízení se
opraví také nábřežní zdi
a v horní části se obloží kame-
nem. V severní části bude
pak vybudován pozvolný pří-
stup k vodní hladině, který
usnadní pohyb vodnímuptac-

tvu i obojživelníkům z rybní-
ka na břeh.
Praha 7 navazuje na nedáv-
nou výstavbu závlahové nádr-
že na Letné. Bude zřízena pří-
pojka elektrické energie do
čerpací stanice, vybuduje se

dešťová kanalizace pro svod
vody od Metronomu do ryb-
níka a budou zahájeny pří-
pravné práce na dvou fontá-
nách a na vodním prvku na
západním rameni bývalého
Stalinova pomníku. MET

Další obnovy rybníků, budou tu i grily

Vintage akce
v Holešovicích
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Pražští radní stojí v tuto chví-
li před nelehkou volbou. Mu-
sejí se totiž rozhodnout, jak
se postavit k rozhodnutí o po-
tvrzení pokuty, kteroumagis-
trátu udělil Úřad pro ochranu
hospodářské soutěže (ÚOHS)
za protihazardní regulační vy-
hlášky, jež byly schválené
v minulosti (viz box). Výbor
pro legislativu předložil v čer-
venci členům zastupitelstva
tři možné scénáře řešení situ-
ace, v které se město ocitlo.
První variantou je, že Praha
ponechá v platnosti stávající
stav a bude pokračovat v říze-
ní se zmiňovaným úřadem.
Jako druhou možnost vidí vý-
bor novelizaci platné vyhláš-
ky ve smyslu zákazu veškeré
hry na území města, tedy
i živé hry, jako je poker.
„Poslední variantou, kte-

rou výbor předkládá, je nove-
lizace platné vyhlášky v soula-
du s výkladem ÚOHS tak, aby
pražská vyhláška sice přísně
omezila a regulovala hazard,
ale zároveň byla v souladu se
soutěžním právem,“ říká ex-
pert na právo ochrany hospo-
dářské soutěže David Máša
s tím, že si Praha doposud po-

čínala protiprávně. DeníkMe-
tro známého právníka oslovil
z několika důvodů. Tím hlav-
ním bylo zjistit, zda by seměl
magistrát, a případně i Praža-
né, bátmožného nátlaku pro-
vozovatelů, kteří budou poža-
dovat náhradu škody, a co lze
udělat, aby se stávající situa-
ce uklidnila.

Existuje podle vás nějaký způ-
sob, jak právně změnit po-
hledÚOHS na pražskou regu-
lační vyhlášku, tak aby zůsta-
la beze změny v platnosti?
Upřímně řečeno, za stávající
právní situace nevidím žád-
nou cestu, jak by metropole
mohla změnit pohled ÚOHS
na vyhlášku, která dle jeho
stanoviska narušuje soutěž
na trhu. Což jinými slovy zna-
mená, že dotčenou vyhlášku
považuje za protiprávní.
ÚOHS velmi pečlivě vysvětlil
důvody, proč tomu tak je.
V samotném rozhodnutí kon-
krétně zmiňuje patnáct spe-
cifických důvodů. Některé
z nich dokonce zasahují i do
oblasti lidských práv. Pokud
tedy Praha chce jednat v sou-
ladu s národním i evropským

právem, současné znění vy-
hlášky nemůže zůstat zacho-
váno.

Do jakémíry evropské právo
zasahuje domístní regulace
herního průmyslu? Je tomož-
ná cesta, kterou by semohlo
město bránit?
Pohled ÚOHS je pro Prahu
jedna překážka. Druhou
a neméně důležitou překáž-
kou je ale samotné jádro
a smysl fungování Evropské
unie, v tomto případě kon-
krétně záruky volného pohy-
bu služeb. Evropský soudní
dvůr disponuje relativně čers-
tvými judikáty v podobných
kauzách. Ve světle toho si ne-
myslím, že by Prahaměla vel-
ké šance se svou argumentací
uspět.

Není jednodušemožné, že se
ÚOHS ve svém výkladu před-
pisů na ochranu hospodářské
soutěžemýlí?
ÚOHS se může pochlubit
dlouhodobou a rozsáhlou
špičkovou rozhodovací pra-
xí, jejím středobodem je při-
tom ochrana férového trhu.
V tomto směru je ochráncem

všech. Moc nevěřím tomu, že
jej Praha přesvědčí, že v tom-
to případě je křivení trhu po
právu. Ústavní soud ČR navíc
už před časem ve svých ju-
dikátech uznal pravomoc
ÚOHS vyjadřovat se k míst-
ním vyhláškám, pokud mají
vliv na hospodářskou soutěž.

Jakmoc je v rozhodovací pra-
xi úřadu obvyklá změna již
jednou vysloveného názoru?
Za léta, co provozuji právní
praxi, si nejsem vědom jedi-
ného případu, ve kterém by
ÚOHS předvedl změnu posto-
je o sto osmdesát stupňů a že
by najednou připustil, že
něco, na co jednou, a opako-
vaně, nazíral jako na porušo-
vání hospodářské soutěže, je
de facto zákonné jednání.
Rozhodnutí, o kterém se tu
teď bavíme, je dlemého názo-
ru špičkově zdůvodněné na
více než stovce stran. Diskuto-
vaná vyhláška je oproti tomu
odůvodněna asi na stránce
a půl.

Jaký postup by tedy vedení
hlavníhoměsta Prahy podle
vásmělo zvolit?

Po opakované pokutě za vy-
hlášky upravující provozová-
ní hazardních her na území
města si myslím, žemagistrá-
tu moc možností nezbývá.
Nejrozumnější by bylo vy-
hlášku upravit do souladu
s postojem ÚOHS a právem
každého občana Unie na vol-
ný pohyb služeb. Městu jinak
hrozí vážné škody.

800 220 020

Co nabízíme my:
• zaměstnanecké jízdné
i pro rodinné příslušníky (Lítačka)

• zajímavé zaměstnanecké benefity
• zázemí stabilní společnosti

Co od tebe potřebujeme:
• střední vzdělání s výučním listem
• praxe v oboru výhodou
• obor vzdělání elektrotechnika

ELEKTROMECHANIK

Máša se zabývá právem ochrany
hospodářské soutěže. ARCHIV D. M.

inzerce

„PRAHA NEMÁ NA VÝBĚR. MUSÍ



05 www.metro.cz

Máte pro hlavní představite-
leměsta rady, kde začít?
Je důležité si uvědomit, že
území Prahy není izolovaný
trh. První, co by se mělo udě-
lat, je vymezení relevantního
trhu. Dá se předpokládat, že
ten zcela nutně překročí for-
mální hranice Prahy, což po-
vede k právnímu závěru, že
úplný zákaz hazardních her
na území města bez narušení
práva není možný. Žijeme
v právním státě a ani pražské
zastupitelstvo nemůže snad
donekonečna beztrestně při-
jímat regulační vyhlášky, kte-
ré jsou v rozporu se zákony.

Můžete být konkrétnější?
Pro začátek by bylo dobré
opustit cíl úplného zákazu,
který je dle mého názoru za
této situaci právně nereálný.
Praha by se měla snažit pocti-
vě vyhodnotit, co je z hledis-
ka soutěžního práva a volné-
ho pohybu osob a služebmož-
né. Inspiroval bych se v roz-
hodnutí ÚOHS, a teprve pak
bych formuloval konkrétní
cíle, které poslouží jako zá-
klad pro další regulaci. Určitě
to jde udělat dobře.

Co to ale znamená dobře? Co
považujete za ideální stav?
Ve prospěch všech si přeji,
aby Praha nalezla vůli
k tomu, aby postupovala po-
dle práva. Respektuji to, že
různí lidé mohou mít na věc
různé politické, či dokonce
ideologické pohledy, ale vadí
mi, když se při jejich prosazo-
vání porušuje právo. Navíc si
myslím, že se Praha – nebo
spíše někteří politici – snaží
řešit jakýsi „problém“, který
dávno neexistuje. Reálně exis-
toval před patnácti až třiceti
lety. Pokud by v nové vyhláš-
ce opět chyběl poctivý po-
hled soutěžního práva a vol-
ného pohybu služeb, nebude
to mít pozitivní důsledky pro
nikoho.

Co hrozí Praze, pokud by
názor ÚOHS nerespektovala
a rozhodla by se jednoduše
současný stav ponechat
v platnosti?
Pozornosti ÚOHS by to roz-
hodně neuniklo. Umím si
představit, že by to řešil jako
nový skutek – pokračování
udržování protiprávního sta-
vu, a to již vědomé. Patrně by

následovaly další pokuty, je-
jichž výše by se pravděpodob-
ně stupňovaly. Ekonomicky
citelnější hrozbou je ale otáz-
ka nároku na náhradu škody
na straně provozovatelů.
A tam, v případě uznání je-
jich nároků soudy, se vzhle-
dem k velikosti pražského
trhu už bavíme zcela jistě
o stamilionech. Praha se při-
tom už teď sama prakticky
beze smyslu úplným záka-
zemo podobné peníze připra-
vuje. Respektive je dobrovol-
ně přesouvá z jiných míst
nebo přímo státu.

Stalo se něco podobné-
ho, co popisujete, už v něja-
kém jiném českémměstě?
Situace by rozhodně nenasta-
la prvně. V Jablonci nad Ni-
sou došlo ze strany krajského
soudu a následně minister-
stva financí ke zrušení a ná-
sledné změně rozhodnutí,
které protizákonně zakazova-
lo provoz.Magistrát tak bohu-
žel způsobil škody jak provo-
zovateli, tak samotné měst-
ské kase. A provozovatel již
náhradu škody momentálně
uplatňuje. FILIP JAROŠEVSKÝ

Kompletní vymýcení hazardu
z ulic metropole včetně auto-
matů a jiných zařízení k hraní
takzvaných technických her.
To byl cíl protihazardní vyhláš-
ky, kterou zástupci hlavního
města přijali v roce 2021.

• Stejně dlouhou dobu magis-
trát slibuje svýmměstským
částem, že představí efektiv-
ní mechanismus, který jim
vyrovná ztráty příjmů z daně
z hazardních her. Ty totiž
v drtivé většině případů vy-
užívají městské části pro fi-
nancování volnočasových,
sportovních a kulturních
aktivit svých spoluobčanů.

• I po více než dvou letech
a změně vedení takzvané
velké Prahy je ovšem řešení,
zdá se, v nedohlednu. Magis-
trát se tak stává terčem kriti-
ky jednotlivých starostů, kte-
ří jsou nuceni v době krize
osekávat výdaje a peníze
z hazardu jim v rozpočtu
chybí. Kritika se čím dál více

ozývá také od starostů
z koaličních stran.

• Autorkou problematické re-
gulační vyhlášky je bývalá
radní pro legislativu, součas-
ná zastupitelka pražské koali-
ce SPOLU Hana Kordová
Marvanová. Ta v roce 2020
předložila návrh předpisu,
jehož logika stojí na modelu
takzvané nulové tolerance
hazardu.

• V ideálním případě by tak
vyhláška měla vést k tomu,
že z Prahy zmizí všechny
technické hry, a tím pádem
i všechny herny a kasina.
Předpis, který vstoupil v účin-
nost v roce 2021, neponechá-
vá prostor pro výjimky.

• Tím se měl lišit od předcho-
zích regulačních vyhlášek
metropole, za jejichž dis-
kriminační charakter udělil
Praze pokutu i Úřad pro
ochranu hospodářské
soutěže (ÚOHS). JAR

UPRAVIT CHYBNOU VYHLÁŠKU“
PRAŽSKÉ RADNICE VYHLÍŽEJÍ DÍRY V ROZPOČTECH

inzerce
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Když popustíte uzdu
fantazii, mravům
a chování, ani sebe-
lepší smlouva vás ne-
uchrání před vlastní
„blbostí“.

V případě těžkého zranění,
v nejhorším případě také
úmrtí, může dobře sestavená
cestovní pojistná smlouva za-
jistit postiženého, případně
rodinu. Pokud se ukáže, že
jste si úraz vykoledovali vlast-
ní nerozvážností, nedostane
mohou uplatnit výluku z ces-
tovního pojištění.

Těhotná v 27. týdnu?Dobře
to promyslete
Když uzavíráte pojistku pro
cestu za hranice, musíte
uvést, jakými obtížemi trpí-
te. Pojišťovna podle toho na-
stavuje konkrétní smlouvu.
„Obecně lze sjednat pojistku
do zahraničí jen do 26. týdne
těhotenství. Současně platí,
že se pojištění nevztahuje na
chronická rizika, jež byla zná-
ma už před odjezdem do cizi-
ny,“ upozorňuje Eva Trajbol-
dová, manažerka pojištění
osob Uniqa pojišťovny.
Pojistky obvykle zahrnují

i krytí úrazů nebo škod v rám-
ci zážitků, které nabízejí pří-
mo na místě provozovatelé
i cestovky. Už se to ale nevzta-
huje na zahraniční cesty, kde

je riziková činnost hlavním
obsahem cesty. Tady se bez
extra smlouvy neobejdete.

Mobil vmoři nebo úraz
s jointem?Máte smůlu
Na výluky z pojištění upozor-
ňují klienty i v Generali v pří-
loze smlouvy. „V ní se klient
může velmi rychle zoriento-
vat. Rozhodně neplatí, že by-
chom výluky někde malým
písmem upozaďovali,“ říká
Honza Marek, mluvčí pojiš-
ťovny Generali. Ale ani zde,
ani u jiných společností nena-
jdete pojištění, které by paso-
valo absolutně na vše.
„S čím se setkáváme, to je

skutečnost, kdy si lidé u ces-
tovního pojištění sjednají veš-
kerá myslitelná připojištění
a mají dojem, že jsou pojiště-
ni opravdu proti všemu,“ upo-
zorňuje Marek. Třeba když

jim upadne mobilní telefon
na promenádě nebo jim ho
zaplaví vlna z moře, mají zá-
kazníci pocit, že jim škodu
pojišťovna uhradí, protože
jsou pojištění „na všechno“.
„Je to mylná představa a ně-
kdy se tak v procesu řešení
škody setkáváme s rozčarova-
nými reakcemi,“ připomíná
mluvčí Generali.

Výlukou je i válka nebo
chemická kontaminace
Co se týká léčebných výloh
v zahraničí, výluka se vztahu-
je například na úrazy a one-
mocnění, které nastaly před
odjezdem do zahraničí a s ni-
miž se klient na cestu vydal.
„Výluky platí samozřejmě

i na škody vzniklé pod vlivem
alkoholu, omamných nebo
psychotropních látek a po-
dobně,“ zdůrazňuje Marek

Vích, mluvčí pojišťovny Koo-
perativa. U zavazadel se na-
příklad u Kooperativy nehra-
dí škody na zavazadlech pře-
daných přepravci. To už je zá-
ležitost právě konkrétního
dopravce. Také Kooperativa
vymezuje všechny výjimky
v příloze smlouvy.
Pravděpodobně se budete

marně domáhat i náhrady
v případě, že vycestujete do
místa ozbrojeného konfliktu.
Na to se nepojišťuje. Cestov-
ky kromě toho pravidelně ak-
tualizují, podle pokynů mi-
nisterstva zahraničí, země
a regiony, kterých se bezpeč-
nostní rizika týkají, a klienty
na to upozorní. I tam se lidé
mohou vydat, to jim nikdo
nezakáže. Zůstanou však bez
nároku na vyplacení pojistky
za zranění či škody na majet-
ku. PAVEL HRABICA

Odvažte se, ale s rozumem.

• Klient utonul při značné
konzumaci alkoholu na
pláži. Plnění se nekonalo.

• Pád z výšky v zemi, kde
jsou snadno dostupné
omamné látky, může
zabránit výplatě.

• Speciální pojistka je nut-
ná při cestách na hory nad
3000 metrů nad mořem.Na lezení po skalách v zahraničí je dobré uzavřít extra pojištění.

Běžná pojistka nestačí, nekryje totiž zvýšené riziko. MAFRA

ZA CO NEZAPLATÍ

inzerce

Pojišťovna vám utopený
mobil zřejmě nezaplatí
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ROZSVÍTÍME VAŠE LETNÍ ZÁŽITKY
JSME PARTNEREM
ČESKÉHO PROGRAMU
FESTIVALU LETNÍ LETNÁ

Věříme, že společenský a kulturní život dává Praze tu správnou energii,
a tak jsme se stali partnerem českého programu festivalu nového cirkusu
a divadla Letní Letná. Zveme vás 17. 8.-3. 9. na Letnou a těšíme se na setkání!

inzerce

V revitalizovaném mokřadu
V Krejdách nedaleko Žďáru
nad Sázavou byli objeveni
vzácní raci říční. Mokřad je
jedním z Míst pro přírodu,
tedy „soukromých rezervací“
v péči pozemkových spolků.

Když více jak hektar po-
zemků V Krejdách Český
svaz ochránců přírody před
třemi lety koupil, šlo o dlou-
hodobě neudržované pozem-
ky, kde nerostlo fakticky nic
jiného než chrastice rákoso-

vá. Pozemkový spolek Galli-
nago, který si vzal lokalitu do
péče, zde následujícího roku
provedl rozsáhlou revitaliza-
ci, při níž vytvořil několik
různě velkých tůní a osvobo-
dil i drobný potůček, sevřený
do té doby v úzkém zahloube-
ném korytu, který se může
opět volně rozlévat do plo-
chy. Právě ten se stal domo-
vem raků.

„Předpokládali jsme, že re-
vitalizovanou plochu rychle

zabydlí obojživelníci, vážky,
že ji budou využívat různé
druhy ptáků. To, že se zde ob-
jevili i raci, je pro nás milé
překvapení.“ říká Vojtěch Ko-
det z pozemkového spolku
Gallinago, který má lokalitu
VKrejdách v péči. „Výkupy po-
zemků a jejich následná údrž-
ba či revitalizace jsou jednou
z cest, jak v naší krajině udr-
žet, respektive obnovit, co
největší druhovu pestrost,“
doplňuje JanMoravec z České-

ho svazu ochránců přírody,
který má kampaň Místo pro
přírodu na starosti. MET

Čistotu materiálu
nyní prozkoumají
kriminalisté. Zásilka
by se dala prodat za
pět miliard korun.

Cihly kokainu objevené v so-
botumezi banány v distribuč-
ním centru obchodního řetěz-
ce Albert v Klecanech u Prahy
odvezli policisté do střežené-
ho skladu. Více než půl tuny
drogy skončí po odborné ana-

lýze ve spalovně, informova-
la na policejním webu mluv-
čí Národní protidrogové cen-
trály Lucie Šmoldasová.
Množství 646 kilogramů ko-
kainu, které putovaly z Ekvá-
doru do Amsterdamu, zřejmě
omylem skončilo u Prahy.
Na podezřelé balíčky s bí-

lým práškem narazili při vy-
kládání palet v sobotu odpo-
ledne zaměstnanci velkoskla-
du, kteří přivolali policisty.
Detektivové Národní proti-
drogové centrály poté v krabi-
cích s bio banány objevili po-

dezřelý materiál. S pomocí
testu zjistili, že jde o kokain.
Čistotu nalezené látky bu-

dou zkoumat odborníci Kri-
minalistického ústavu. Pří-
pad má mezinárodní přesah,
proto na něm čeští krimina-
listé spolupracují se svými ko-
legy z Europolu a Interpolu.
Pátrají po příjemci i odesílate-
li zásilky. Za kolik by se zaba-
vené množství drogy mohlo
prodat při pouličním prodeji,
není podlemluvčí jednoznač-
né říct. „Cena totiž v distri-
bučním řetězci roste a látka

je postupně ředěná. Vzhle-
dem k tomu, že zásilka přišla
přímo z Jižní Ameriky, před-
pokládáme vysokou čistotu,
80 až 90 procent kokainu,“
uvedla Šmoldasová. Při náku-
pu přímo u drogových karte-
lů se cena pohybuje kolem
5000 dolarů za kilogram. Po
převozu do Evropy a nákupu
přímo od překupníků vzroste
zhruba na 30 tisíc eur za kilo-
gram. V České republice se
pak „velkoobchodní“ cena po-
hybuje kolem milionu ko-
run, dodala.

Pro pouliční prodej se koka-
in ještě ředí dalšími látkami,
v jedné dávce ho pak bývá de-
set až 50 procent, cena tak
může kolísat od tisícovky až
k 5000 korun za gram. „Po-
kud by se tedy podařilo ce-
lých 646 kilogramů kokainu
prodat po jednotlivých gra-
mech, bylo by možné utržit
od dvou do pěti miliard ko-
run,“ dodala mluvčí protidro-
gové centrály.
Množství drogy patří k jed-

né z největších zásilek zachy-
cených v Česku. ČTK

Téměř dvě století po cestě pří-
rodovědce Charlese Darwina
kolem světa ochránci přírody
vypluli po jeho stopách. Bě-
hem dvou let navštíví čtyři
kontinenty, kde budou studo-
vat faunu a flóru. Vypluli na
105 let starém škuneru z ang-
lického Plymouthu. V roce
1831 zde Darwin zahájil expe-
dici, která ho přivedla k vytvo-
ření evoluční teorie, založené
na přírodním výběru. ČTKRak říční VOJTĚCH KODET

V obnoveném mokřadu se objevili raci

Hromady kokainu poletí do spalovny

Po stopách
slavného vědce



Více se dozvíš
na smarty.cz

Ti, co studují, ve Smarty
výbavu kupují.
Extra sleva

20 %



Studentskémust-have?
Stačí pípnout.

Samsung Galaxy
Z Fold5 5G
na splátky s nulovým
navýšením od 2 250 Kč
měsíčně a extra sleva 7 %
pro studenty

Sony
WH-1000XM4
s extra 20% slevou
pouze za 5 912 Kč

Microsoft
Surface Pro 9
s extra slevou 33 %
pouze za 22 990 Kč
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Ve filmech s mluví-
cími psy čtyřnozí
hrdinové obvykle
moudře a citlivě sdí-
lejí svůj pohled na
svět. Vocasy na tripu
jdou naprosto opač-
nou cestou. Ústřední
smečka v nich nadá-
vá, chlastá a souloží.

Lassie se vrací, Neuvěřitelná
cesta, Psí poslání, Marley a já
nebo třeba český Gump. Fil-
mů, v nichž němí či „mluví-
cí“ čtyřnozí mazlíčci zasahují
lidským postavám do životů,
vidělo mnoho z nás hroma-
dy. Režiséra Joshe Greenbau-
ma ale zaujala představa, že
by to mohlo na plátně fungo-
vat i jinak. Natočil proto sní-
mek, ve kterém ústřední
chlupáčové nejen nekorekt-
ně promlouvají, ale také
chlastají, souloží, pojídají ha-
lucinogeny či chtějí ukusovat
lidem penisy.
Výsledkem Greenbaumovy

snahy je sprosťárnami a fekál-
ním humorem nacpaná ko-
medie Vocasy na tripu, která
zítra vstupuje do českých
kin. A jak jste již jistě pocho-
pili, jde o poměrně hloupý
film.

Mládeži nepřístupno
Než si rozebereme děj sním-
ku, rád bych se pozastavil
nad očividným neduhem Vo-
casů na tripu (v originále
Strays). A tím je cílová skupi-
na. Film se totiž kvůli svému
infantilnímu humoru a nad-
užívání sprostých slov v čele
s jadrným ku*va dostal v tu-
zemsku do kolonky: Ne-
přístupné pro děti do 15 let.
Paradoxně mladší teenageři
budou ale nejspíš jediní, kte-
ří budou chtít tuhle nekorekt-
ní hodinu a půl trvající blbi-
nu vidět v kinech. Úspěch
snímku tak do jistémíry závi-
sí, alespoň tedy v tuzemsku,
na benevolenci uvaděček.

Psiska na výpravě
Vocasy na tripu jsou velmi ne-
korektní sondou do „opravdo-
vého“ psího života. Reg je roz-
tomilý podvraťák, který má
jednu životní smůlu. Jehoma-
jitel Doug je pěkná svině,
Rega zanedbává, týrá a také
s ním začal hrát podivnou
hru. Naloží vždycky Rega do

dodávky, popojede s ním,
hodí mu tenisák, a než hafan
stačí přiběhnout zpátky,
ufrnkne mu. Jenže Reg, který
netuší, že se jej jeho věčně se
flákající a masturbující pání-
ček snaží zbavit, pokaždé na-
jde cestu domů. A má radost,
že tuhle „hru“ vyhrál. Bohu-
žel to platí jen do dne, kdy
s ním Doug popojede oprav-
du hodně daleko. Do nespeci-
fikovaného velkoměsta.
Ztracený Reg po pár potyč-

kách v temných ulicích nara-
zí na partu psů, kteří už na-
brali při svém toulání o po-
znání víc životních zkušenos-
tí než on. Ti naivnímu psíko-
vi konečně otevřou oči. Vy-
světlímu, že si s nímDoug vů-
bec nehrál, ale celou dobu se
ho pokoušel zbavit. V Regovi,
kterému se právě obrátil ži-
vot vzhůru nohama, bouch-
nou saze, a rozhodne se vrá-
tit domů a pomstít se tomu
zmetkovi tou nejstrašlivější
možnou pomstou, totiž
uhryznutím toho nejcennější-
ho, co Doug má. Jeho penisu.
Společně s novými psími ka-

marády se vydává na pouť na-
příč Amerikou, na níž na od-
hodlané čtvernožce číhají nej-
různější překvapení.

Nakorektnost se*e pes
V jednom z dřívějších propa-
gačních textů jsme se dočetli,
že jsou Vocasy na tripu něco
jako Neuvěřitelná cesta (rov-
něž cestovací dojemný psí sní-
mek z roku 1993) pro nové ti-
síciletí. Problém je ale v tom,
že tuhle záležitost nejspíš
svým dětem asi nepustíte. Za-
toulané šelmy nejen umějí
úderně využít většinu invek-
tiv, které čeština skýtá. V ně-
kterých scénách tak ústřední
čtveřice souloží se zahradní-
mi dekoracemi, ožírá se vyho-
zeným pivem, zfetovává se
spoustou houbiček či prostě
jen okázale čůrá, kálí, popří-
padě masturbuje.
Žádná z překážek se nezdá

být tak velkou, aby ji neobe-
šli nebo nepodlezli. Vždyť i ta
pitomá kolie Lassie se dokáza-
la vrátit domů, a Doug by se
měl tedy podle ústředních
chlupáčů sakra bát. Já jsem se

ale při sledování Vocasů na
tripu spíše začal opatrně bát
ani ne tak toho, že na film za-
bloudí příliš mnoho nic netu-
šících rodičů z dětmi. Spíše
mě děsila představa, že se
některým mým známým
může tenhle snímek dokon-
ce od A až do Z líbit.

Filmařské srdíčko
Nechápejte mě špatně. I já
jsem se při projekci Vocasů
hned několikrát zasmál. Je to
dáno především dvěma sku-
tečnostmi. Filmařským srdíč-
kem Greenbaumova týmu,
které lze z tohohle snímku cí-
tit, a také kadencí, s jakou
tvůrci na diváka sypou jeden
fór, či hlášku, za druhým. Ta-
hle kombinace má občas jed-
noduchý následek. Jednou za
čas se vám do vkusu strefí. Ve
většině případů se ale emocio-
nální reakce povětšinou ne-
dostaví. V nejhorším budete
jen kroutit hlavou a cítit po-
třebu utéct ze sálu.
Vocasy na tripu je šablono-

vitý film, který ve své rádoby
nespoutanosti až příliš tlačí
na pilu, jeho prostinký scé-
nář však pro někoho možná
paradoxně spoléhá hlavně na
onu psí dojemnost, kterou
hlavní chlupatí hrdinové ve
filmu tak rádi „fuckují“. Ač-
koliv lze o Vocasech stěží ho-
vořit jako o filmu, který lze
doporučovat dál, nejspíš se
na něj ještě někdy kouknu.
Třeba s přáteli na párty, kdo
ví. Film je totiž i v kinech vy-
baven sice kvalitním, ale zá-
roveň značně blbuvzdorným
českým dabingem.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Will Ferrell, Jamie Foxx,
Will Forte či Sofía Verga-
ra? Kdepak. V tuzem-
ských kinech budou od
zítřka znít vulgarismy
z úst Ondřeje Brouska,
Jana Šťastného, Oldřicha
Hajlicha, Bohdana
Tůmy, Anny Brouskové
a Aleše Procházky.

• Snímek je napůl hraný,
napůl dotvořený triko-
vě v postprodukci.
V praxi to znamená, že
ústřední čtveřici oprav-
du hráli skuteční psi.
Reggieho hrála fenka
jménem Sofie, Buga
pes jménem Benny,
Maggie hrála fenka
jménem Elsa a ustraše-
ného ranaře Huntera
hrál hafan jménem
Dalin. JAR

Pozor na psa, kterého páníček vyhodil z auta a pak mu ujel. Může se vrátit jako bumerang a něco mu
ukousnout. Hlavní hrdinové zleva: Maggie, Reggie, Bug a Hunter. 3x CINEMART

Vocasy na tripu jsou nekorektní zábavnou sondou, která se natáčela
s vycvičenými živými psy. Vpravo režisér Josh Greenbaum.

Role Douga se skvěle zhostil
herec a bavič Will Forte.

DIGI VOCASY?

Sedni, lehni, vyliž si.
Hafani klejí v kinech
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Krásná za každých okolností
Nedejte striím šanci!
Těhotenství je pro pokožku velmi náročné
období. Kůže se napíná a zvětšuje tak, že
může dojít k popraskání její svrchní části
a vzniku strií. Důležitá je především pre-
vence!

Jako zaručený pomocník zaměřený na proble-
matiku strií se maminkám výborně osvědčil
tělový krém Elasti-Q® Exclusive. Je určen hlav-
ně pro těhotné a kojící ženy, ale doporučuje se
používat i po porodu, kdy napomáhá odstranit
strie již vzniklé. Přípravek obsahuje kombinaci
elastinu, D-panthenolu, kyse-
liny hyaluronové
a vitaminu E, která
kůži nejen chrání,
ale napomáhá také
její hydrataci a pruž-
nosti. Unikátní
Elasti-Q® Exclusive
krém je obohacen
také o účinné lát-
ky pupečník a ko-
zinec. Pupečník re-
generuje, zklidňuje
a vyhlazuje kůži,
kozinec zase zvyšu-
je pevnost pokožky.
Žádejte v lékárně.

Krásná
a zdravá
ňadra
Ženské poprsí je
symbolem žensko-
sti a smyslnosti.
Kromě touhy po
dokonalé siluetě
je důležité myslet
také na celkové
zdraví ňader. Měj-
te vše, po čem tou-

žíte – plná, pevná a celkově zdravá prsa!

Váš sen se stane skutečností díky jedinečnému doplňku
stravy Decolen Forte. Přírodní složení ze semen vinné révy,
chmelu otáčivého, sóji a extraktu ze lnu setého, chrání a pod-
poruje zdraví prsní tkáně. Navíc má pozitivní vliv na plnost,
pevnost a celkové zdraví prsou a pomáhá snížit negativní
účinky hormonální nerovnováhy. K dostání v lékárnách.
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žíte – plná, pevná a celkově zdravá p

účinkyy hormonální nerovnováhy.y K dostání v lékárnách.

Nohy spoutané otoky?
Uvolněte nohy ze zajetí otoků, křečových žil a těžkosti. Dopřejte si pocit lehkých
a svěžích dolních končetin. Ulevte nohám konopím!

Konopné mazání Venosil s chladivým efektem poskytuje okamžitou úlevu
a osvěžení pro nohy bez otoků, křečových žil, metliček nebo pocitů těž-
kosti. Venosil obsahuje unikátní kombinaci konopného oleje a jed-
le sibiřské doplněnou o rutin, kostival, arniku, fenykl, řepík, mátu
a měsíček. Dlouhodobá péče a jemná masáž nohou Venosilem při-
spívá ke zmírnění obtíží a celkově lepšímu stavu dolních končetin.

Konopná úleva pro vaše nohy je dostupná v lékárnách a zdra-
vých výživách také jako sprej s aplikací bez nutnosti roztí-
rání.

Husté složení, hustý výsledek
Nejste spokojeni se stavem svých vlasů? Znepokojuje vás
jejich nadměrné vypadávání nebo řídnutí? Neklesejte na
mysli, máme řešení.

Vsaďte na Vlasové hnojivo, které obsahuje unikátní kombinaci lá-
tek potřebných pro správný růst a kvalitu vlasových buněk. Křemík,
síra a vysoké dávky biotinu veVlasovém hnojivu zajišťují rychlou a účin-
nou redukci nadměrného vypadávání vlasů, podporují jejich růst a kvalitu.
Ve složení tohoto doplňku stravy najdete množství aminokyselin, vitaminů
a minerálů, které jsou klíčové pro stav vlasů a vlasové pokožky.

Vyzkoušejte také Vlasové hnojivo ve formě šamponu či séra, kolagenový drink
Pleťové hnojivo nebo sérum Řasové hnojivo. K dostání v lékárnách a na
www.VlasoveHnojivo.cz.

Hu
Nejs
jejich
mys

Vsa
tek
síra
nou
Ve
a m

Vyz
Ple
ww



12 středa 16. srpna 2023

Pozorovat tu
můžete kobru
kroužkovanou.

Prošli jsme kousek
Afriky na jihu Čech.
Zkuste to také.

Je sice malá, ale je za ní velký
příběh. Zoo Dvorec najdete
slabou půlhodinku jihový-
chodně od Českých Budějo-
vic. Poprvé se návštěvníkům
areál otevřel teprve před
16 lety, její ředitel Viktor Am-
brož se o exotická zvířata sta-
ral ale už dávno předtím.
Celý příběh dvorecké zoo

začal tříměsíčním lvíčetem,
které si Ambrož na začátku
90. let dovezl domů do neda-
lekých Ledenic. Postupem
času přibyli i další šelmy, pla-
zi nebo primáti. V té době už
u Ambrožových každou chví-
li řinčel zvonek. Z exotických
tvorů byla na malém městě
velká atrakce.
S přibývajícím počtem zví-

řat, rostly také nároky na pro-
story. Bylo proto třeba najít
vhodnější místo pro chov.
Volba padla právě na staré
hospodářské stavení ve Dvor-
ci. „Když jsme sem přesídlili,
byl tu jen lehce opravený sta-
tek, holé louky a maximálně

pár bodláků. Nikde žádný
strom, nikde žádný stín,“
vzpomíná na počátky zoo
Ambrož.

Žádný beton
V kanceláři, kde nás hostí,
visí fotka Josefa Vágnera sma-
lou zebrou v náručí. Černobí-
lý snímek zakladatele králo-
védvorského safari tu není
náhodou. Slavný přírodově-
dec a cestovatel je pro zdejší-
ho ředitele velkým vzorem
a inspirací. Vidět je to hlavně
na prostorách pro zvířata. Za-
pomeňte na beton, zdejší vý-
běhy se naopak co nejvíc po-
dobají přirozenému prostře-
dí zvířat.
Však právě fauna je v zoo

na prvním místě. Zdejší tým
se snaží pečovat o ohrožené
druhy a tím zachovávat světo-
vý genofond. Stačí se po areá-
lu projít, a je vám jasné, že
zdejší chovatelé dělají svou
práci správně. Důkazem jsou
neustále nová mláďata. My
zoo navštívili v polovině srp-
na, to byla sotva pár dní na
světě malá mara stepní. Mlá-
ďata tu však letosměli ale tře-
ba i lemuři, tamaríni nebo
servalové.

Naše prohlídka za doprovo-
du pana ředitele začala v jed-
né ze zdejších chloub. Pavi-
lon s jedovatými hady je totiž
unikátní. V Česku větší ko-
lekci kober nenajdete. „Plazi
byli můj první koníček,“ vy-
světluje Ambrož. Ten má
v srdci speciální místo také
pro lvy. Však již zmiňované
lvíče bylo na začátku celého
příběhu. Již uhynulý samec
Kristián je i ve znaku zoo.
Lvům se zde velmi daří. Ru-

kama ošetřovatelů prošlo na
desítky mláďat. Velká věc se
tu povedla v roce 2017, kdy
se zdejšímu páru lvů jihoaf-
rických bílých narodila pater-
čata. Čtyři samičky tu potká-
te dodnes. Jediný samec našel
nový domov v zoo v Mexiku.
„Byl obrovský, když stál na
všech čtyřech, koukal mi do
očí,“ vypráví Ambrož. Kou-
sek od nás je ještě výběh tyg-
rů bílých indických a kus dál
zase ve stínu odpočívají zmi-
ňovaní servalové.

Jediný pár v Česku
S nadšením v hlase nás Am-
brož vede i do pavilonuWana-
wake. Expozice pro malé af-
rické šelmy vznikla v zoo

loni. Název není náhodný.
Wanawake je svahilský ná-
zev pro ženetku. V pavilonu
je totiž k vidění pár vzácných
ženetek levhartích. Tento
druh není chován v žádné
zoo v Česku.

Upaviánů se povyk nedělá
Prim v celém areálu hraje už
několikrát zmiňovaná Afri-
ka. Dobře je to vidět v nejzad-
nější části zoo. Ve výbězích tu
můžete pozorovat zebry, pří-
morožce či hyeny. Ambrož
dokáže o každém druhu pou-
tavě vyprávět. Zvířata miluje
a rozumí jim, co naopak rád
nemá, jsou neukáznění ná-
vštěvníci. Při naší procházce
zoo hned několikrát zvýše-
ným hlasem napomenul „lid-
ská mláďata“. Šlapat mimo
vyznačené stezky nebo hulá-
kat u výběhu pro paviány?
Kdepak, to se nedělá.
Naše prohlídka zoo se už

chýlí ke konci, Ambrože totiž
ještě dnes mimo jiné čeká ko-
mentované krmení hrocha.
Určitě si ho jděte poslech-
nout. Je to vypravěč. Krmení
ohromného sudokopytníka
se v sezoně koná pravidelně
od 16 hodin. MAREK HÝŘ

Ředitel Zoo Dvorec Viktor Ambrož při komentovaném krmení hrocha Buborka 4x METRO

Býci vahumského skotu
mají rohy, které dosahují
rozpětí až tří metrů.

Zoo Dvorec. Vzorem jí je
safari ve Dvoře Králové

Lev jihoafrický
bílý je opravdu
veliký tvor.

SPECIALIZACE
NA AFRIKU
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Kupu dárků si děti
vyrobí a odnesou
z netradiční výstavy.

I když vám nebude přát poča-
sí, nevzdávejte prázdninové
plány. Metro přináší tipy, jak
si užít s rodinou historické
centrum Českého Krumlova.

Zabaví i ty nejmenší
Koupelová sůl, difuzér, po-
hlednice, to všechno si mo-
hou děti vyrobit a odnést
domů. Na interaktivní výsta-
vu v 3+ galerii si vymezte mi-

nimálně dvě hodiny, ale spíš
více. Každá místnost je jedi-
nečná a užijí si to i předškolá-
ci. Ve sklepení se podíváte,
jak se v minulosti ukládaly
potraviny, ale také nahlédne-
te do alchymistické dílny.
U všech tvůrčích činností

najdete dvojjazyčný návod
i s fotografiemi, a tak je zvlád-
ne každý sám – menší děti
s malou pomocí dospělého.
Například v grafické dílně si
mohou vytisknout linoryt,
který může pak posloužit
i jako pohlednice. Natřít lino
válečkem a následně jej ob-
tisknout díky dřevěné kolíb-

ce zvládlo i tříleté dítě. Nevy-
nechalo ani druhý stolek
s velkou sadou razítek. Děti
s radostí zkoušely malovat
a psát husím brkem, které na-
máčely do barvy v kravském
rohu. Rodiče pak byli vděční
za zástěry, které chránily ob-
lečení.
My jsme se nejdéle zdrželi

u cvrnkacích kuliček, pro kte-
rémají v herně vytvořený spe-
ciální kulatý stůl s důlkem
uprostřed. Doslova radost
pak byla výroba koupelové
soli, kde si mohou děti vybrat
vůni soli, její barvu a také při-
dat byliny. Neměli byste mi-

nout animístnost, kde si otes-
tujete hmat a čich, kdy rukou
hledáte přírodniny v látko-
vých sáčcích a ve skleněných
baňkách amůžete hádat, o ja-
kou bylinu se jedná. Dominu-
losti vás přenesou renesanční
kostýmy, které mají pro
malé, velké, hubené i silnější
postavy. Vyfotit se pak může
celá rodina u šachového stol-
ku a dámy pak u vyšívání.

Ilustrace z dětského světa
Se školáky a předškoláky se
můžete vypravit na výstavu
Sbírka ilustrací pro děti, kte-
rá také probíhá v 3+ galerii.

Přes 600 obrázků doplňují
kreativní úkoly a kvízy, které
přiblíží pohádkové příběhy.
Na závěr vás čeká tvořivá
zóna, herní koutek a knihov-
na.
Před galerií na Klášterním

Dvoře vyzkoušejte řemeslné
dílny, kde se barví hedvábí
nebo kovají minci. K dispozi-
ci je sklářská, brašnářská,
hrnčířská, barvířská a kni-
hařská dílna, které nabízejí
workshopy, kde si můžete za
poplatek vyrobit vlastní dílo.

Kavárna s dětskýmkoutkem
Když se děti nemohou venku
vyběhat na hřišti, zajděte si
do většího dětského koutku
v Zapa Cafe. Poměrně velký
prostor mají vymezený děti
v zadní části kavárny. Mohou
tu šplhat, houpat se, proplé-
tat i klouzat.

Když neprší…
Jednou z povinných zastávek
je řeka Vltava, a to hezky
zblízka, aby proplouvající vo-
dáci slyšeli vaše ahoooooj.
Ideální místo je Náplavka za
Lazebnickýmmostem, kde je
i příjemné posezení a výhled
na Zámeckou věž. Poměrně
hezky vybavené je také dět-
ské hřiště v ulici Hradební
u mostu Dr. E. Beneše, kde
můžete vypustit ratolesti a vy
si můžete dát kávu v Retro
Café. LUCIE MOTTLOVÁ

Manóza podporuje zdraví
močových cest a močového
měchýře.

My ženy
se inspirujeme

navzájem
dm.cz/zenskezdravi

Moje dm-app
dm.cz

Nejraději
investuji sama
do sebe

Mivolis
manóza sáčky
doplněk stravy
20 ks

169
8,45 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁCENA

od 12.08.2022 169Kč
10.11.2020 199Kč

Kč

Mivolis
manóza sáčky
doplněk stravy
20 ks

169
8,45 Kč za 1 ks

Přízračné
obrazy zvířat
Pokud vyrazíte do Českého
Krumlova, určitě navštivte
i Egon Schiele Art Centrum.
V galerii je momentálně vý-
stava obrazů Janze Franze
(snímek vlevo). Expozice kla-
de důraz na populární, často
přízračné obrazy zvířat i na
energické rokenrolové obra-
zy. K vidění je v galerii i dílo
Ivany Lomové. Umělkyně
často ve svých realistických
malbách znázorňuje svoji
rodnou Prahu. MAH

TIPY

Malování husím brkem METRO

inzerce

Ivan Hlas
na Náplavce
Pokud máte rádi zvuk
kytarových strun, určitě
se vydejte v pátek do
Českého Krumlova.
Ivan Hlas Trio zahraje
na Náplavce od 18.00.

Zkuste Mejdlo
v Prádelně
Ke kulturnímu dění
v Českém Krumlově při-
spívá letos i série koncer-
tů Mejdlo v Prádelně. In-
dustriálním prostorem
bývalé čistírny pravidel-
ně zní muzika. Až do
konce září se můžete tě-
šit na alternativní kape-
ly z Česka i zahraničí.
Například tento pátek
zahrají v podstatě domá-
cí Mount Roraim. K nim
se přídají ještě českobu-
dějovičtí kool-aid. V září
se do Krumlova pro změ-
nu chystá duo Mutanti
hledaj východisko. MAH

Krumlov je fajn klidně i za deště

2x
M
AH



14 středa 16. srpna 2023

Už zítra startuje na trutnov-
ském Bojišti hudební festival
Trutnoff, který se do města
vrací po sedmi letech „ve vy-
hnanství“ v Brně. Bude tu ke
slyšení přes 60 kapel, přehlíd-
ka přinese tradičně odkaz
Václava Havla. V rámci naše-
ho festivalého seriálu jsme si
povídali s organizátoremMar-
tinem Věchetem zvaným Ge-
ronimo a jeho dcerou Martou
alias Indiánkou v netradič-
ním dvojrozhovoru.

Festival se po sedmi letech
vrací do domovského
Trutnova. Jak se podařilo
prolomit ledy?
Indiánka: Je to vždy o lidech.
V čase, kdy jsme se v Brně do-
zvěděli, že naše loviště u Sun
River v moravském exilu
chce nová koalice ve spoje-
nectví ODS, ANO a lidovců
rozkopat a na úžasných loviš-
tích už v březnu nechat roz-
tančit bagry, řekli jsme si, že
se zde našemise chýlí ke kon-
ci. Ve stejné době se Martin
v Trutnově potkal s novým
starostou.
Geronimo: A ten nás pozval
k sobě. Zasedli jsme v „Bílém
domě“ ke stolu. Leccos si řek-
li. Uvidíme, co bude dál. Pod-
statné bylo, že předcházející
starosta, rovněž z ODS, co byl
na radnici od roku 1994, šel
dělat kariéru do hlavního
města a nyní sedí v parlamen-
tu. Tím se částečně uvolnil
špunt. Zatím však není vůbec
jisté, jak dlouho pod horami
zůstaneme. Dobíhá nás totiž
právě jeho rozhodnutí, které
se svým tehdejším zastupitel-
stvem schválil a jež z luk po-
třebných pro festival udělalo
komerční a průmyslovou
zónu. Tím vyřkli nad festiva-
lem v Trutnově ortel. A zpeče-
tili další osud kulturního are-
álu a našeho kultovního se-

tkání. Louky nechali zasíťo-
vat a nyní je vlastní novímaji-
telé, kteří zde chtějí do dvou
let začít stavět. Bez luk, které
tvoří podstatnou část území
festivalu, tak nemá festival
perspektivu. Takže bágly na
záda a vyrazit směr hory...

V čem tedy teď bude festival
jiný oproti Brnu?
Indiánka: Především bude
ve znamení comebacku. Sil-
ného momentu setkání, at-
mosféry a spiklenecké pospo-
litosti, jak říkal náš náčelník
(Václav Havel – pozn. red), kte-
rou je náš festival známý od
svých počátků. A zřejmě i ve
znamení silné nostalgie. Ale
to patří ke každému návratu.
Geronimo: Jak jsme se pře-
svědčili v moravském exilu,
magická atmosféra našeho se-
tkání je přenositelná. Místo
u Sun River v Brně bylo skvě-
lé. Rozlehlé, členité, s řekou,
dubovou alejí a vizemi, co vše
by se zde mohlo vytvořit.
Když lidé druhým rokemz no-
vých lovišť odjížděli, začali
říkat, že to je tady snad lepší
než pod horami v Trutnově.
V březnu se však mělo začít
rozkopávat. Před měsícem
jsme se tam byli podívat –
a nic. Jen na louce provizorní
parkoviště. Brno přitom
nemá žádný přírodní kultur-
ní areál. Toto bylo k tomu
předurčené a bohužel se
o něj připravilo. Na pozem-
cích, které ležely od druhé
světové války téměř nedotče-
né a ladem, mohl být v pokli-
du nejen náš festival, ale tře-
ba i skautské a příměstské tá-
bory, folklorní, divadelní
i jiné slavnosti a koncerty.

Jiná města by mohla závidět.
Ani Praha něco podobného
nemá, jak jsme slyšeli ze
všech stran. Brno by tedy
mělo něco navíc… bohužel.
Indiánka: Brněnští o němne-
měli potuchy a stále jsme vy-
světlovali, kde se nachází. Ro-
dilým Brňanům. My z hor…
Nakonec zde mají být čtyři
hřiště na malou kopanou
a k tomu dráha na bruslení.

Areál na Bojišti se prý letos
změnil k lepšímu. Jak?
Indiánka: V areálu jsou nové
lavičky, ale schází zde celá in-
frastruktura, včetně toalet,
která naopak byla v Brně
a byla funkční ještě z dob Hit-
lera. Kdy zde wehrmacht vy-
tvořil střelnici. V Brně toto
vše bylo k dispozici. Bojiště
má genius loci, který mu vde-
chl za více než pětatřicet let
náš festival. Východy slunka
s výhledem na panoramata
hor. A je skvělé, že v areálu
vznikly alespoň provizorní
sprchy. Ty budou k dispozici
i během festivalu.

Jaké jsou další vyhlídky na ko-
nání festivalu v Truntově?
Geronimo: Bohužel ne příliš
perspektivní a veselé. Namís-
to aby byly pozemky ochráně-
ny a začleněny k areálu, kte-
rý město proslavil, udělaly se
z nich stavební parcely. Vypa-
dá to, že si to nový starosta
uvědomuje, ale je už asi poz-
dě. Pozemky již mají noví
vlastníci, a jak nám nedávno
řekli, do dvou tří let zde chtě-
jí začít stavět. Areál už byl za
dobu festivalu několikrát
v ohrožení. Měla tam být bo-
bová dráha, jindy zase jakýsi
disneyland nebo parkoviště.
Ale díky tomu, že tam probí-
hal náš festival, na který jez-
dil náčelník, Bojiště uchránil.
Vytvořil z něj kultovní místo
a vdechl mu genius loci.
Areál přežil do dnešních dnů.
I když se o tom pod horami
nerado mluví, festivalům zde
zvoní hrana. Bez zázemí mizí
jak vize našeho Pow-wow (se-
tkání indiánů s tanci – pozn.
red.), tak jarní mlhy nad hora-
mi. Uvidíme, co bude dál.

Letos se díky kapele Thera-
py?, Laibach a také reggae
opět žánrově rozevíráte,
což je fajn – je nějaká kapela,
kterou jste chtěli, ale neulovi-
li ji?
Geronimo: Těch je více. Jan
Werich s Jiřím Voskovcem,
Jiří Vašíček, Ljuba Hermano-
vá, Jiří Grossmann, Ladislav
Vodička, co tvrdý chleba má,
Karel Hála, s kterým jsme se
začali domlouvat, ale odešel
dřív, než k tomu došlo, znovu
Waldemar Matuška či naše
královna Eva Pilarová… Ale
to už se nám nepodaří. Nebo
celé osazenstvo Woodstocku,
které bychom propojili s na-
ším kmenem. Ale vážně – lí-
bil by se mi Tom Waits. Ale
koncertuje sporadicky. K na-
šim tuláckým kořenům by se
hodil. Tančící šaman Iggy
Pop už u nás byl, stejně jako

Marta „Indiánka“ Věchetová
Vrbová je etnoložka. 2x TRUTNOFF

Martin Věchet pořádá legendár-
ní festival od jeho počátků.

inzerce

„TRUTNOFF BUDE VE
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Patti Smith, Faith No More,
Korn, Prodigy, John Cale
z Velvetů a spousty dalších.
Přitvrzovali jsme Kornama,
Motorhead, Arch Enemy
nebo Sepulturou, která vy-
stoupila krátce na stejném
pódiu předWaldemaremMa-
tuškou. A kdo myslíš, že měl
větší úspěch?

Walda. Na ročník 2002
si pamatuji.
Indiánka: Jednoho skvělého
a legendárního šamana a zpě-
váka, z kterého by měl Mar-
tin radost, jsme měli rozjed-
naného. Nakonec ale bohu-
žel odletěl za Velkou vodu.
Tak třeba někdy příště.
Geronimo: Až to jednou
dopadne, můžeme naše
Pow-wow v poklidu uzavřít.
Příští rok budemimo jiné čty-
řicet let od prvního pokusu
v roce 1984, který nám teh-
dejší StB rozehnala, tak si to
už snad můžeme dovolit. Ko-
čovat a jednou za tři čtyři
roky udělat Pow-wow. A vždy
jinde. Trutnoff – Vagabund
už máme ostatně v názvu
a pěkných míst, která jsme
za dobu našehoho putování
v exilu viděli, bylo dost.
Indiánka: Letos jsme navíc
pozorovali zvláštní a nový jev
– že kapely naopak lovily nás.
Stačilo se na nějakou poze-
ptat, a už vás nechtěla pustit.
Zvláštní a leccos to naznaču-
je. Především na postcovido-
vou dobu, její dopady a přesy-
cenost. Není normální, aby
přes léto v zemi s jedenácti
miliony obyvatel bylo údajně
více jak čtyři sta festivalů,
oproti například Němec-
ku, kde jich je osmdesát,
jak před pandemií kdosi
spočítal.

Češi fesťáky podle všeho
tedymilují. Čím to?
Geronimo: Faktem je, že se
máme posledních dvacet až
čtyřicet let stále tak jak nikdo
před námi v dějinách lidstva.
Jak napsal Magor do našeho
Festivalového samizdatu, všu-
de je všeho plno a člověk
neví, kde by hlavu složil. V zá-
padní Evropě už asi dostávají
rozum a lecčeho ubylo. Kape-
ly, co jsou zvyklé si vybírat,
se dnes více poptávají.
Indiánka: Situace u nás je
však stále bláznivá. Lidí je
málo, festivalů a koncertů
mnoho. Podíl na tom mají
i nesmyslné dotace a různé
městské slavnosti, většinou
dotované z veřejných peněz.
Geronimo: Tváříme se kapi-
talisticky, ale žijeme stále tak
trochu v socialismu. Jsme asi
v podstatě z festivalů jediní
kapitalisti – festival v Trutno-
vě pořádáme přes pětatřicet
let bez jakýchkoliv nadnárod-

ních sponzorů či minister-
ských nebo krajských dotací.
Existuje především díky li-
dem, kteří si koupí vstupen-
ku. Díky nim existuje a zacho-
vává si nezávislost a svobod-
ného ducha. Dnes se rozdáva-
jí dotace podle toho, kdo
s kým si hraje na zdejším
dvorku, bez ohledu na to, jest-
li tam přijde jen pár stovek
lidí. Za běžných tržních pod-
mínek by již takové věci ne-
existovaly. Socialismus pře-
vlečený do roucha kapitalis-
mu.

Co podle vás osobně letos
nesmí návštěvníci vynechat?
Geronimo: Spikleneckou
pospolitost. Festival je v pod-
statě jeden festival s několi-
ka menšími uvnitř: Hlavní
scéna, Hare Krishna camp,
Open Air Bohoslužby, In-
diánský tábor, územímorav-
ských vinařů nebo Under-
groundová scéna i camp, po-
etický stan nebo Knihovna
Václava Havla. Do toho růz-
norodý program od Lai-
bach, Therapy? přes Visací
zámek, Pražský výběr, Mon-

key Business, legendární re-
ggae Andrewa Toshe, roz-
tančené Asian Dub Foun-
dation, The Rumjacks, Wal-
tari nebo Roberta Křesťana
s Druhou Trávou. Eleganci
a noblesu, kdy se ženám dá-
vala přednost a jezdilo se
vlevo, připomene Ondřej
Havelka sMelodyMakers. Li-
dovky budou pro změnu
zase hrát dlouho do rána
u vinařů. Tenhle duchovní
rozměr, rozmanitost napříč
kulturami, vyznáním a pře-
svědčením jsou to, co nás

na festivalu baví. Pow-wow
zůstává v myslích i srdcích.
Indiánka: Radost ze setkání.
Letošní setkání je věnované
statečným ženám s otevře-
ným srdcem, bývalým disi-
dentkáma signatářkámChar-
ty 77 Daně Němcové a Petruš-
ce Šustrové. Obě ženy byly sil-
ně věřící a pohybovaly se
v prostředí undergroundu,
z něhož vzešel i náš festival.
I jim budou zasvěcené různé
debaty a přednášky, které bě-
hem festivalu probíhají. Pe-
truška na náš festival jezdila,
byla součástí debat. Napsala
nám do Festivalového sa-
mizdatu i několik úvodníků.
Geronimo: Podobně jak
bude pestrý hudební pro-
gram, budou i pestré debaty
v Undergroundovém stanu.
U jejich počátků v roce 1997
byl jako první host Václav Ha-
vel. A v duchu plurality názo-
rů a úhlů pohledů se ponesou
i ty letošní. Tento rok s více
debatujícími z širšího spole-
čenského, kulturního, politic-
kého a novinářského spekt-
ra. Vedle investigativních no-
vinářů Sabiny Slonkové nebo
Jaroslava Spurného či Renaty
Kalenské, historika Petra
Blažka se jich zúčastní i ob-
čanští aktivisté nebo známý
sportovní komentátor, fotba-
lový specialista a milovník
hudby Jaromír Bosák. Debaty
tak budou svojí pestrobarev-
ností kopírovat i různorodý
hudební program. Festival je
však především o setkání. Jak
už říkal náčelník: Lidé sem
přece nejezdí jen proto, aby
viděli a slyšeli různé zpěváky
a kapely, ale i proto, aby se
viděli navzájem. Uvidíme,
co bude příští rok...
Indiánka: Je to návrat po sed-
mi letech a nikdo neví, na jak
dlouho.

Moje dm,
s tebou si
nákupy
užívám
Stáhněte si nyní aplikaci
Moje dm, nechte se
inspirovat, objevujte
novinky a usnadněte si
nakupování.

Moje dm, Moje dm, 

nyní stáhnout

Moje dm-app

= 100 KČ SLEVA*

400 BODŮ

* Po stažení aplikace Moje dm, registraci a následném propojení s vaší active beauty kartou získáte eKupon na 400 extra
bodů. eKupon lze aktivovat a uplatnit měsíc po stažení aplikace. eKupon lze uplatnit pouze jednou. eKupon lze
kombinovat s produktovými kupony a eKupony, nelze kombinovat s kupony, eKupony či aktivitami na celý nákup.
Sbírání a uplatnění bodů se nevztahuje na nákup dárkových a předplacených karet, vratné obaly, na počáteční
kojeneckou mléčnou výživu dle zákona č. 40/1995 Sb., o regulaci reklamy, a na potraviny pro zvláštní lékařské
účely dle nařízení Komise v přenesené pravomoci (EU) č. 2016/128.

Moje dm-app
dm.cz

První ročník skončil
u Havla na Hrádečku
Festival se původně nazýval Východočeský
Woodstock a k jeho vzniku daly podnět
předcházející nezávislé aktivity, ilegální
koncerty a výstavy, především pak koncert
ve Starých Bukách u Trutnova roku 1984,
který rozehnala Státní bezpečnost. Učastní-
ci ze všech koutů republiky se poté sešli na
Hrádečku u Václava Havla, kam všechny zú-
častněné pozval. Traduje se, že setkání bylo
lepší než celý zamýšlený koncert a pořadate-
lům bylo později od účastníků večírku tlu-
močeno poděkování, „jak to pěkně s StB
zařídili“. Václav Havel byl poté pravidelným
návštěvníkem dalších ročníků. HOP
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ZNAMENÍ COMEBACKU“
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@mojemetro
Hrál jsem nedávno tenis na kurtech, které patří k nejstarším
v naší republice. Jsou nesmírně romantické a též trochu šíle-
né. Dřevěná chátrající klubovna má patinu 30. let minulého
století. Když kropíte různě pospravovanou hadicí kurt, nemů-
že už kropit nikdo jiný, protože není dost tlaku vody. Jediná
sprcha s plastovým závěsem je silně zanedbaná dobou,WC čis-
té, ale též specifické. Proč tam chodím rád hrát tenis? Protože

kurty jsou vždy velmi pečlivě
upraveny, i když trochu zastara-
lým nářadím, správci – milí jako
kouzelní dědečci z pohádky, všu-
de kolem jenom zeleň a božský
klid na hru, byť hned za lesem
vede velmi frekventovaná praž-
ská ulice. Tohle mi připomíná
některé restaurace, kde se šoupa-
jí rozvrzané židle, slánky na sto-
le na první pohled pamatují so-
cialismus, meníčko bývá krátké
a ledabyle naťukané na papíře
nebo křídou na tabuli. Toalety
sice postrádají automatické
osvětlení a samočinné splachová-
ní, ale voní čistotou, a číšník, kte-
rý evidentně zažil už mnoho šta-
cí, má šmrncovní a stylový ohoz
a pamatuje si přesně všechny po-

krmy a nápoje z hlavy. Jídlo je samozřejmě skvělé!
A tak, stejně jako u tenisu, i tady je to
nejpodstatnější v pořádku. Takže vše
ostatní odpuštěno!

Tohle mi
připomíná

některé
restaurace, kde
se šoupají
rozvrzané židle,
slánky na stole
na první pohled
pamatují
socialismus,
meníčko bývá
krátké.

LUŠTĚNKA:XXX
ŘEŠENÍSUDOKU:EKONOM

LUŠTĚNKA

„Vajíčko od zamilované slepice“ poslal do pravidelné rubriky
čtenář Petr Bukovský. Jak píše, není to žádné bio vejce, ale úplně
normální z našeho chovu. Čtenářské příspěvky v #metrotag
a v hlídači udělají vždy radost ostatním čtenářům. A nezáleží
na tom, jestli je to báseň, kreslený obrázek nebo fotografie.

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!

Doplňujte podle legendy vodorovně a svisle
stejná slova. Tajenka je vodorovně i svisle.

1. vzdálenost
(zast.)

2. tlučení
3. zelenina

(rucola)
4. tajenka
5. řada

vozidel
6. vůdce

kozáků

Pom.: štreka

Vše odpuštěno

PAVEL MAURER
MILOVNÍK JÍDLA
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„Asi máme špatný
mapy, jsme
v Holandsku.“

KATEŘINA KNÍŽKOVÁ
Facebook

Teplotní rekordy: 8,8 °C (1908) 34,5 °C (1868) Bio:

SUDOKU

• Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuce: PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2022 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití a šíření částí nebo
celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

20.10 Hříšní lidé města
pražského (12, 13)
Krimiseriál (ČR, 1969). Slavná
detektivní parta pana rady Va-
cátka z pražské „čtyřky“ bojuje
s podsvětím. Hrají: J. Marvan,
J. Vinklář, J. Bláha, J. Bek

21.45 Malý pitaval z velkého
města (11/15)
Krimiseriál (ČR, 1986). Hrají:
L. Frej, V. Hašek, P. Zedníček

22.50 Princip slasti (7/10)
Krimiseriál (ČR/Pol./Ukr., 2019)

23.50 Hříšná duše III (7/8)

00.35 AZ-kvíz

20.00 Železnámaska
Historický film (Fr./It., 1962).
Slavný d’Artagnan chrání muže
bez tváře a Francii. Hrají: J. Ma-
rais, S. Koscinaová, J. Rochefort

22.10 Elena amuži
Komedie (Fr., 1956). Krásná
polská vdova hledá v Paříži
muže svých snů. Hrají: I. Berg-
manová, J. Marais, M. Ferrer

23.50 Ohňový ostrov:
Ruský Alcatraz
Pohled do jednoho z nejlépe
střežených ruských vězení

00.40 Vrahem z povolání –
utrpení soudce Karla Vaše

20.20 Výměnamanželek XII
Jak si poradí kadeřnice Maruš-
ka v rodině, která se sama na-
zývá volnomyšlenkářskou?

21.35 Malé lásky II
I natáčení Malých lásek
zasáhl koronavirus...

22.40 Námořní vyšetřovací
služba XX (9)
Vyšší vzdělání. Krimiseriál
(USA, 2022-2023). Hrají: S. Mur-
ray, W. Valderrama, K. Lawová,
B. Dietzen

23.35 Mentalista VI (10, 11)
Krimiseriál (USA, 2013). Hrají:
S. Baker, R. Tunneyová, T. Kang

20.15 Vinaři (13, 14)
Komediální seriál (ČR, 2014).
Hrají: V. Postránecký, J. Smutná,
T. Kostková, J. Paulová

22.45 Show Jana Krause (15)
Jan Kraus a to nejlepší z jeho
úspěšné show! Zábavní hosté,
témata bez cenzury a ta nej-
lepší late night show

23.50 Ano, šéfe!
Jsme tu proto, abyste
v hospodách nejedli blafy!
Uvádí Zdeněk Pohlreich

01.00 Policie v akci
Čtyři případy,
čtyři lidské osudy

20.00 O Black List
Hip hop a r’n’b

21.00 Óčko hity
Klipy nonstop

22.00 Naked
Attraction Italy
Luka (38) je barman a rozhodl
se hledat dívku svých snů mezi
šesti nahými dívkami ve studiu

22.30 Single Lady
Komediální seriál (ČR, 2017).
Hrají: J. Plodková, T. Měcháček,
V. Polívka, V. Kopta a další

22.45 Óčko flirt
Proud klipů a sexy vzkazy

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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Vyrazíte za kopečky
na extraligu?
Hokejisté Karlových Varů
a Plzně sehrají 17. února
příštího roku extraligový
zápas pod širýmnebemu sko-
kanského můstku v němec-
kém Klingenthalu. Informo-
vali o tom organizátoři akce
Hockey Outdoor Triple, která
se uskuteční k desátému výro-
čí vzniku druhé německé ho-
kejové ligy.
Kromě západočeského der-

by se v krušnohorském stře-
disku uskuteční další dvě
utkání. V pátek 16. února se
utkají saští rivalové Crimmit-
schau a Drážďany a dva dny
nato budou hrát Lausitz a Re-
gensburg.
Karlovy Vary a Plzeň sehra-

jí v Klingenthalu zápas
4. kola, který se měl původně
konat v neděli 24. září v KV
Areně. Půjde o šesté utkání
pod širým nebem v historii
extraligy.
Spolumajitel plzeňského

klubu Martin Straka očekává
vysokou návštěvnost. Tým ze
západu Čech už zkušenost se
zápasem pod širým nebem

má, v lednu 2016 hrál na fot-
balovém stadionu s Brnem.
„Budeme více sledovat

předpověď počasí a podle

toho se připravíme a obleče-
me. Když bude svítit sluníč-
ko, tak si budememuset udě-
lat čáry pod očima tak, aby se
nám to neodráželo. Už máme
zkušenost z minula,“ uvedl
plzeňský útočník Jakub Lev.
Karlovarský klub čeká pod

širým nebem premiéra. „Sa-
mozřejmě se moc těšíme. Ur-
čitě si to užijeme a věřím, že
i pro fanoušky to bude skvě-
lé,“ těší se karlovarský útoč-
ník Jiří Černoch.
Všechny lístky jsou ke stá-

ní a stojí 35 eur (845 korun)
a 28 eur (677 korun).
Tři roky zpátky se mělo ho-

kejové utkání pod širým ne-
bem hrát i ve Špindlerově
Mlýně. V plánu byl zápas
Kladna proti Vrchlabí a sou-
boj Hradce Králové s praž-
skou Spartou. Akci Winter
Hockey Games v původním
termínu zhatila pandemie ko-
ronaviru.
Podle posledních zpráv

z loňského listopadu se mělo
hrát letos v prosinci v Praze.
Na webových stránkách je
však již akce bez dalších
podrobností v současnosti na-
zývána jako Winter Hockey
Games 2024. ČTK

Fotbalová Slavia by dnes
měla dokončit výměnu hrací
plochy na svém stadionu. Úřa-
dující český vicemistr sáhl
k výměně plochy proto, že pů-
vodní trávník nezakořenil
a v úvodu sezony byl ve velmi
špatném stavu.
Slavia začala s výměnou

hrací plochy v Edenu na kon-
ci minulého týdne po čtvrteč-
ním vítězství nad Dniprem.
„Trávník vozí chladicí kamio-

ny z Německa, o víkendu byl
jejich provoz zakázán. Od vče-
rejška se pokládá, dokončení
zítra. Vše podle plánu,“ na-
psal včera na sociální síť X
předseda představenstva
pražského klubu Jaroslav
Tvrdík.
Poprvé na nové hrací ploše

nastoupí sešívaní v neděli
proti Baníku Ostrava v utkání
5. kola nejvyšší soutěže, kte-
ré je již vyprodané. ČTK

Pažit nezakořenil,
nový je z Německa

20
Juniorské mistrovství světa
v atletice se za rok přece
jen uskuteční v Peru. Metro-
pole Lima se původně pořa-
datelství v dubnu vzdala
kvůli nestabilní politické si-
tuaci, sociálním nepokojům
a následkům záplav, ale
Rada Světové atletiky jí šam-
pionát vrátila. Zároveň vy-
brala organizátora dalšího
MS atletů do 20 let, v roce
2026 bude šampionát
v americkém Eugene. ČTK

2:4
Fotbalisté Sparty podlehli
v domácí odvetě 3. předko-
la Ligy mistrů Kodani na pe-
nalty 2:4, v součtu s úvodní
bezbrankovou remízou ze
soutěže vypadli a zahrají si
závěrečné předkolo Evrop-
ské ligy. V normální hrací
době skončil zápas 1:1 a po
prodloužení 3:3. Pražané se
o postup do skupiny Evrop-
ské ligy utkají s horším
z dvojice AEK Atény – Dina-
mo Záhřeb. ČTK

Kovář posílil Leverkusen
Fotbalový brankář Matěj Kovář přestoupil z Manchesteru
United do Leverkusenu. Třiadvacetiletý gólman, který
v minulé sezoně hostoval v pražské Spartě a pomohl jí
k mistrovskému titulu, s německým klubem uzavřel
smlouvu na čtyři roky. Bayer to oznámil na sociálních sí-
tích. Podle magazínu Kicker za českého fotbalistu zaplatí
pět milionů eur (120 milionů korun) a až další tři miliony
eur na bonusech. ČTK

Přehled utkání extraligy
pod otevřeným nebem:

• V roce 2011 hrály Pardubi-
ce s Brnem na plochodráž-
ním stadionu ve Svítkově
(17 140 diváků).

• V roce 2016 se Brno utka-
lo s Plzní na fotbalovém
stadionu za Lužánkami
(18 514 diváků). Tam pár
dní poté hostilo i Spartu
(21 500 diváků).

• Na začátku roku 2020
Sparta hrála s Litvínovem
na fotbalovém stadionu
Rudolfa Harbiga v Drážďa-
nech (32 009 diváků).

• Letos v lednu se Třinec
utkal s Brnem na fotbalo-
vém stadionu Tehelné
pole v Bratislavě
(11 367 diváků). ČTK

Skokan pionýr
V 96 letech zemřel bývalý
švýcarský skokan na ly-
žích Andreas Däscher.
V 50. letech minulého sto-
letí byl průkopníkem stylu
s paralelním vedením lyží
a rukama podél těla, který
pak závodníci používali
desítky let. I když mu roz-
hodčí za neortodoxní styl
sráželi body, nevzdal se
ho. Až v polovině 80. let za-
čal styl ustupovat „véčku“,
s nímž přišel Švéd Jan Bo-
klöv. Před Däscherem se
na lyžích skákalo s ruka-
ma před tělem.

Nejdřív s Finy
Prvním soupeřem českých
hokejistů na domácímmis-
trovství světa příští rok
v Praze bude 10. května
tým Finska. Ve skupině se
svěřenci Radima Rulíka
poté utkají ještě s Nor-
skem, Švýcarskem, Dán-
skem, Rakouskem, Velkou
Británií a základní část
šampionátu uzavřou
21. května soubojem s ob-
hájcem titulu Kanadou.

Nová smlouva
Kapitán české fotbalové re-
prezentace Tomáš Souček
uzavřel podle serveru
The Athletic s West Ha-
mem novou čtyřletou
smlouvu. Osmadvacetiletý
záložník působí v londýn-
ském klubu od začátku
roku 2020, kdy přišel na
hostování. V létě pak do
West Hamu přestoupil.
Klub za něj Slavii zaplatil
celkem 521 milionů ko-
run, což ze Součka dělá
nejdražšího fotbalistu, kte-
rý kdy přestoupil z české
ligy do zahraničí. ČTK

ČT
K

Tomáš Souček MAFRA

MS BUDE V PERU SPARTA JDE VEN

VELKÁ SHOW

Západočeské derby
pod širým nebem

KRÁTCE


